

Job Opportunity - Postdoctoral Research Fellow
Intergroup Relations and Social Solidarity

We are seeking a postdoctoral research fellow to join our research team. The ideal candidate would have a background in political psychology and/or comparative politics, with an interest in welfare state attitudes and intergroup relations. Experience working with survey data is essential, and we are particularly interested in someone with a strong background in multilevel models, cross-national analyses and/or experimental methods.

Requirements and Employment Conditions

The position will be hosted in the Department of Political Science at the Université du Québec à Montréal, under the supervision of Allison Harell. Candidates should have a completed PhD in political science or a related discipline before the beginning of the contract. The capacity to conduct advanced quantitative analysis is essential.

The selected candidate would be expected to work at least 50% of their time directly with data collected from a seven-country survey exploring themes of intergroup relations, immigration, ethnic and racial diversity, national identity, and social solidarity, with the possibility of involvement in future data collections. The fellow would be hired for a 12-month contract, with the possibility of renewal for an additional year based on performance.

The expected salary for the position is \$50,000 CAD/year, with \$5000 CAD in research funds available to the researcher. The selected candidate would also be integrated within the broader research networks of the [Centre for the Study of Democratic Citizenship](#) and the [Consortium on Electoral Democracy](#).

Starting date is negotiable, but would ideally be before Jan. 31, 2023.

How to apply?

Applications will be accepted through **Sept. 20, 2023** or until the position is filled. Please send applications to harell.allison@uqam.ca with the subject "UQAM Postdoctoral Fellowship". Individual applications should include a letter specifically outlining the candidate's research interests, a C.V., a research sample, and contact information for three academic references that would be available upon request.

Appel de candidatures - Bourse postdoctorale
Les relations intergroupes et la solidarité sociale

Nous sommes à la recherche d'un.e stagiaire postdoctoral.e pour rejoindre notre équipe de recherche. Le et la candidat.e idéal.e aura un intérêt démontré en psychologie politique et/ou la politique comparée, et qui étudie en particulier les questions des attitudes envers l'État-providence et les relations intergroupes. Une expérience avec l'analyse des données de sondages est essentielle, et nous sommes particulièrement intéressés à embaucher quelqu'un avec une forte compétence avec les modèles multi-niveaux, les analyses comparatives, et/ou les devis expérimentaux.

Conditions et détails du poste

Le poste est basé au Département de science politique à l'Université du Québec à Montréal sous la direction d'Allison Harell. Le ou la candidat.e devrait avoir soutenu sa thèse avant le début du contrat. Des compétences en analyses quantitatives avancées sont essentielles.

La personne sélectionnée travaillera directement au moins 50% du temps avec les bases de données en lien avec une étude comparative collectée dans sept pays en 2021-2022 sur les thèmes tel que les relations intergroupes, l'immigration, l'identité nationale, et la solidarité sociale. La possibilité de s'impliquer dans des nouveaux collectes de données s'offre au stagiaire. Le contrat initial sera de 12 mois, avec la possibilité d'un renouvellement pour une deuxième année.

Le salaire prévu est de 50 000\$ CAD par an, avec 5 000\$ CAD en fond de recherche disponible à la personne. Le et la stagiaire aura la possibilité de s'intégrer également dans les réseaux de recherche du [Centre pour l'étude de la citoyenneté démocratique](#) et du [Consortium de la démocratie électorale](#).

La date pour commencer le poste est négociable, mais serait idéalement avant le 31 janvier 2023.

Pour soumettre votre candidature :

Les candidatures seront acceptées jusqu'au **20 septembre 2023** ou le poste est comblé. Veuillez envoyer les candidatures directement à harell.allison@uqam.ca avec le sujet "Stage postdoctoral à l'UQAM". Les dossiers des candidat.e.s doivent inclure : une lettre de motivation dans laquelle le/la candidat.e présente ses intérêts de recherches, un CV, un exemplaire de votre recherche, et les coordonnées d'au moins trois personnes disponibles à fournir une lettre de recommandation sur demande.